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Z obsahu 
vydání ... 

Do rozpočtu 
obce přišlo více 
peněz 
Rozpočtové příjmy obce 

byly nakonec díky daním o 

téměř milion a půl vyšší, 

než se původně předpo-

kládalo.  

Čtěte na straně 4 

Co také stojí za  
zvýšením ceny 
vody 
Kromě obecného růstu 

cen vstupů stojí za nárůs-

tem cen vodného a stoč-

ného pro rok 2023 také 

jedna kuriozita.  

Čtěte na straně 6 

Kronika bude 
na webových 
stránkách obce 
V dohledné době budeme 

moci zalistovat starými 

obecními kronikami také 

prostřednictvím webových 

prohlížečů.  

Čtěte na straně 9 

Co dělají Modré 
rybičky během 
zimy 
Co přesně dělají členové 

Oddílu Modré rybičky v 

průběhu zimy nám sdělila 

jejich předsedkyně Jitka 

Šefránková.  

Čtěte na straně 11 

Dobrovolný svazek obcí, 

jehož zakládajícími a součas-

ně jedinými dvěma členy byly 

a stále jsou lipenská a loučo-

vická obec, byl založen na 

jaře roku 2015.  

Hlavním cílem svazku byla 

podpora společného záměru 

spočívajícího v zajištění pod-

mínek pro využití řeky Vltavy 

pod vodní nádrží Lipno k 

provozování organizované 

rekreační a sportovní plavby 

jako rozšíření turistické na-

bídky celé lipenské oblasti. 

Tento záměr měl být uskuteč-

něn především realizací spo-

lečného projektu, který by 

zajistil organizované splavo-

vání řeky v úseku pod vodním 

dílem Lipno I až po hydrosta-

tický jez Kimlíček pod Lou-

čovicemi. 

Více než sedmileté snahy 

obou členských obcí o reali-

zaci původního plánu splav-

nění Vltavy pod lipenskou 

přehradou však nepřinesly 

očekávané výsledky a původ-

ní záměr zůstává i nadále 

pouze a jen v rovině dlouho-

dobého záměru obou obcí. 

Mezi konkrétní výstupy ně-

kolikaletého snažení patří, 

vedle projektu dopravního 

termínálu, pouze dokumentace 

průzkumného charakteru, mezi 

kterou možno počítat doku-

mentaci posouzení přínosů, 

biologické hodnocení a ichtyo-

logický průzkum. 

Na valné hromadě, jejímž 

hlavním účelem bylo schvále-

ní rozpočtu svazku pro rok 

2023, rozhodli přítomní zastu-

pitelé obou obcí o tom, že se 

svazek obou obcí zruší s li-

kvidací. 

Pokračování na straně 6. 

Rozhodli o tom zastupitelé obou členských obcí při schvalová-
ní rozpočtu na zasedání valné hromady konaném v prosinci. 

Svazek obcí Divoká voda Loučovice 
po více jak sedmi letech skončí 

TÉMA ● Redakce 

Máme nového prezidenta 

Novým českým prezidentem byl v lednu zvolen generál Petr Pavel. Ve druhém kole prezidentské 

volby zvítězil nad bývalým premiérem Andrejem Babišem. Své hlasy mu v obou kolech voleb ode-

vzdávali také voliči v obci Lipno nad Vltavou. Více na straně 2.                           Foto: M. Navrátilová 
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Slovo úvodem 

 
Vážení spoluobčané, vážení čtenáři. 

 

Úvodem mi dovolte, abych veřejně vyjádřila nadše-

ní nad Vašimi reakcemi, které se k nám v souvislosti 

s novým formátem Lipenského zpravodaje dostávají, 

a které je možné hodnotit vesměs jako kladné. Jsou 

pro nás jasným signálem k tomu, že cesta, kterou 

jsme se v naší redakci rozhodli vydat, je ta správná. 

 

Současně však musím konstatovat, že si velice váží-

me všech Vašich připomínek. Tedy i těch, které  vy-

znívají spíše kriticky.  Každý impuls, který je způsobi-

lý usměrnit naše snahy připravit Vám každý měsíc 

ucelený soubor těch nejdůležitějších informací ze 

života lipenské obce, je pro nás nenahraditelným. Ať 

již je jakýkoliv. 

 

Za situace, kdy stále nemáme ustanovenu redakční 

radu, která jediná by byla oprávněna koncepčně řídit 

naši činnost, a spolupodílet se tak na tvorbě obsahu 

zpravodaje, jste to právě a pouze Vy, široká veřejnost, 

kdo má jedinečné možnosti formou připomínek us-

měrňovat naši činnost.  Proto neváhejte i nadále sdě-

lovat nám jakýkoliv svůj poznatek k obsahu či formě 

zpravodaje, který je tu jen a jen pro Vás. 

 

 

Lucie Bravencová 

odpovědný redaktor 

kého prezidenta ve druhém 

kole by nebyl Andrej Babiš, 

ale Danuše Nerudová. V prv-

ním kole zde totiž bývalého 

premiéra v počtu hlasů před-

běhla, a se ziskem 22,7 % hla-

sů skončila na druhém místě 

ona, hned za Petrem Pavlem. 

Tomu přitom v prvním kole 

dalo svůj hlas téměř 47% 

„lipenských“ voličů. V pořadí 

třetí Andrej Babiš získal pouze 

18,2% platných hlasů. 

V rámci lipenského volební-

ho okrsku obdržel ve druhém 

kole prezidentské volby Petr 

Pavel 700 platných hlasů, což 

činí 82,54% všech odevzda-

ných hlasů. Pro Andreje Babi-

še pak hlasovalo jen 148 lidí, 

tedy 17,45 % voličů. 

Oficiální volební výsledky z 

obou kol pro obec Lipno nad 

Vltavou ovšem není možné 

prezentovat jako volební pre-

ference občanů obce. Zveřej-

něná čísla jsou totiž nemalou 

měrou ovlivněna tím, že se zde 

promítají také hlasy voličů 

odjinud, kteří zde již tradičně 

volí na voličský průkaz. ■ 

Novým českým preziden-

tem se stal generál Petr Pavel. 

Rozhodli o tom voliči v rámci 

druhého kola prezidentské 

volby, která proběhla 27. a 

28. ledna. Svého protikandi-

dáta porazil celkově o více 

než 16 procentních bodů.  

Úřadu se nový prezident ujme 

po 8. březnu, kdy končí man-

dát stávajícímu prezidentovi 

Miloši Zemanovi. 

Do druhého kola voleb po-

stoupili oba dva prezidentští 

kandidáti poté, co o tom roz-

hodli voliči v kole prvním. To 

se uskutečnilo o 14 dní dříve. 

V tom získal nejvíce platných 

volebních hlasů Petr Pavel, 

který Andreje Babiše porazil 

jen velice těsně s rozdílem 

necelé poloviny procentního 

bodu. 

Pokud by postup do druhé-

ho kola závisel toliko na pre-

ferencích voličů, kteří svůj 

hlas jednotlivým kandidátům 

dali v lipenské volební míst-

nosti, soupeřem nového čes-

Jak jsme volili nového 
českého prezidenta 
Nového českého prezidenta vybírali při 
lednové volbě také obyvatelé naší obce. 
Jaký byl průběh voleb v rámci obce a ja-
ké byly výsledky jednotlivých kandidátů? 
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Výsledky 1. kola prezidentských voleb v obci Lipno nad Vltavou 

jméno kandidáta hl. % jméno kandidáta hl. % 

Petr Pavel 205 46,6 Jaroslav Bašta 16 3,63 

Danuše Nerudová 100 22,7 Marek Hilšer 6 1,36 

Andrej Babiš 80 18,2 Tomáš Zima 4 0,90 

Pavel Fischer 28 6,36 Karel Diviš  1 0,22 

Zdroj: Český statistický úřad (www.czso.cz) 
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Středa - - - 14:00 - 18:00  

JSME TU PRO VÁS ... 

OBECNÍ ÚŘAD 

úřední hodiny pro veřejnost 

Pondělí 8:00 - 11:00 13:00 - 17:00 

Úterý 8:00 - 11:00 13:00 - 15:00 

Středa 8:00 - 11:00 13:00 - 17:00 

Čtvrtek zavřeno  

Pátek 8:00 - 11:00 - - - 

Adresa: 382 78 Lipno nad Vltavou 83 
e-mail: ou.lipno@lipensko.cz  
tel.: +420 380 736 113  

SBĚRNÉ MÍSTO  
pro ukládání odpadu 

provozní doba 
Pondělí 9:00 - 11:00 13:00 - 17:30 

Úterý 9:00 - 11:00 13:00 - 16:30 

Středa 9:00 - 11:00 13:00 - 17:30 

Čtvrtek 8:00 - 11:00 13:00 - 16:30 

Pátek 8:00 - 11:00 - - - 

Sobota 9:00 - 11:30 12:30 - 16:00 

Neděle zavřeno  

Adresa: areál Policie ČR 
tel.: +420 380 736 113  
 
Sběrné místo je v provozu pouze 
ve stanovené provozní době. Mimo 
provozní dobu je uzavřeno. Osoby 
oprávněné k ukládání odpadu mají 
povinnost se řídit provozním řádem.  

OBECNÍ KNIHOVNA 

otevírací doba 

Adresa: 382 78 Lipno nad Vltavou 37 
přízemí Obecního domu 
tel.: +420 604 230 119  

Sledujte naše webové stránky 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

www.lipnonadvltavou.cz 

Informace z úřadu 

Úskalí zimní údržby v obci 
S první vydatnější sněhovou nadílkou se pravidelně do-
stávají na přetřes otázky spojené se zajišťováním zimní 
údržby komunikací a jejich sjízdnosti a schůdnosti. 

Ne jinak tomu bylo i tuto zimu, kdy se 

povinnosti spojené se zajištěním sjízd-

nosti a schůdnosti obecních komunikací a 

chodníků začali mezi obyvateli obce pro-

bírat prakticky ihned s prvním vydatněj-

ším sněžením, které jsme mohli zazna-

menat v polovině loňského prosince. 

Povinnosti spojené s odstraňováním 

překážek ve sjízdnosti a schůdnosti ko-

munikací leží na bedrech vlastníka pří-

slušných komunikací. V případě obec-

ních komunikací a chodníků tedy obce. 

Tyto povinnosti se přitom od roku 2009 

vztahují také na chodníky, které přiléhají 

k domům v soukromém 

vlastnictví, u nichž byla 

předtím povinnost k zajiš-

tění schůdnosti směřová-

na právě na tyto subjekty, 

a to bez ohledu na vlast-

nictví komunikace. 

Se zajištěním sjízdnosti 

a schůdnosti obecních komunikací za 

běžných podmínek nebývají většinou 

spojovány žádné výraznější komplikace. 

Problémy zpravidla nastávají v případech 

vydatnějšího sněžení, resp. v případech, 

které se již dají klasifikovat jako kalamit-

ní stav. Je přitom naprosto logické, že při 

takovýchto stavech není technicky mož-

né, aby byly v bezvadném stavu v krát-

kém časovém horizontu udržovány na-

prosto všechny obecní komunikace, na 

kterých se zimní údržba provádí. 

„Prohrnování a posyp komunikací se 

provádí tak, aby byla v prvé řadě a v co 

možná nejkratším čase zajištěna základní 

obslužnost obce, včetně osady Slupečná. 

Potřebujeme zajistit především sjízdnost 

komunikací pro zásobování a pro cesty 

našich občanů do zaměstnání. To se týká 

především komunikací uvnitř obce, které 

jsou napojeny na hlavní silnici č. 163/II“, 

vysvětluje priority zimní údržby mís-

tostarosta Pavel Macák. „Až poté dochá-

zí k prohrnutí ostatních komunikací do 

chatových osad a v rekreačních parcích. 

Souběžně s tímto je prováděno i odklíze-

ní sněhu z chodníků a případný posyp 

chodníků a schodišť u bytových domů. V 

konečné fázi se provádí prohrnování par-

kovišť a rozšiřování průjezdu na místních 

komunikacích“, dodává. 

Občas jsou v souvislosti s prováděním 

zimní údržby slyšet pochybnosti, zda 

obec opravdu dělá vše, co je v jejích 

možnostech. „Na zimní údržbu je vždy 

nasazena pokud možno veškerá naše 

technika a všichni naši zaměstnanci. Za-

městnanci navíc sami sledují vývoj poča-

sí, a podle toho připravují potřebnou 

techniku tak, aby byla k okamžitému 

použití“, rozptyluje místostarosta po-

chybnosti v uvedeném směru. „Naši za-

městnanci navíc sami 

sledují aktuální stav po-

časí i v nočních hodinách 

a v případě sněžení a 

potřeby zajistit sjízdnost 

komunikací vyrážejí 

neprodleně do terénu, 

bez ohledu na pracovní 

dobu“, upřesňuje pak systém monitorin-

gu v nočních hodinách. 

„Sjízdnost komunikací se v případě 

nočního sněžení snažíme zajistit vždy 

nejpozději mezi šestou až sedmou hodi-

nou ranní. Stejně tak je tomu i v případě 

většiny chodníků. Při trvalém sněžení se 

potom odklízení sněhu provádí podle 

možností průběžně“, upřesňuje alespoň 

rámcově časový horizont, kdy se lipen-

ská obec snaží zajistit základní údržbu 

komunikací a chodníků. 

„V rámci zimní údržby nám zatím nej-

větší problémy dělají neukáznění řidiči, 

kteří v obci parkují svá motorová vozidla 

tam, kde je to zakázané“, popisuje mís-

tostarosta základní problém spojený s 

bezproblémovým zajištěním řádné zimní 

údržby komunikací. „Žádám tedy vlastní-

ky motorových vozidel, aby v průběhu 

zimních měsíců byli ohleduplní a ukáz-

nění a aby nevytvářeli zaparkováním 

svých vozidel na místech, kde je to zaká-

zané, překážky, které práci našich za-

městnanců při zimní údržbě znesnadňu-

jí“, dodává Pavel Macák závěrem. ■ 

ZIMNÍ ÚDRŽBA ● Redakce 

„Žádáme vlastníky 

motorových vozidel, 

aby při parkování 

nevytvářeli překážky 

pro zimní údržbu.“ 
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Téměř milion a půl korun 
do rozpočtu obce navíc 

Mým 
občanům 

Příspěvky zveřejněné v tomto sloupku jsou 
sdělením člena zastupitelstva obce podle 
ustanovení § 4a tiskového zákona. 
Nevyjadřují ani stanovisko obce nebo 
obecního úřadu ani stanovisko redakce. 

Mgr. Hana Knížek Smejkalová 

nezávislý kandidát za SNK Naše Lipno 

Milí občané,   

když jsem se do naší obce přistěhovala, 
bylo mi tehdy asi dvanáct let. Od té doby se 
přirozeně mnoho změnilo. Pamatuji si na letní 
kino, kde jsme trávili teplé večery, na velkou 
skálu, ze které jsme jako děti skákaly do Lipna 
a také na Kramolín se třemi vleky. Vzpomí-
nám na to, když se na Promenádě otevřela 
první kavárna, když jsme jako brigádníci sázeli 
stromky na Maríně, a že jsme se každý pátek 
s jistotou potkávali na legendární Lipence a v 
Exilu. Vzpomínám také na mnoho místních lidí 

a přátel, kteří odešli, ať už to bylo kamkoli. 

Co se také změnilo, je to, že před dvaceti 
lety jsem měla docela jiné plány, než být aktiv-
ní součástí života naší obce. Myšlenka kandi-
dovat do komunálních voleb se rodila postup-
ně a vzešla zvenčí od lidí, kteří mne, ať už 
aktivně, ke kandidatuře motivovali, nebo jsem 
s nimi zkrátka jen diskutovala o nejrůznějších 
tématech naší obce. Některé názory byly 
umírněnější, někdy více vyhraněné, emotivní, 
někdy jsem je vnímala jako zkreslené a někdy 
byly kritické. Ať už byly nebo jsou tyto názory 
jakékoli, myslím, že všechny svědčí o tom, že 

nám dění kolem nás není lhostejné.   

Postupně se tedy rodila myšlenka, že po-
kud i já chci být ve směru k naší obci kritická, 
nechci být nečinná. Slušnou diskuzi vidím jako 
jedinou zdravou cestu pro vzájemné pochope-
ní a udržitelnou spokojenost. A tak přišel ko-
nečný impuls pro založení sdružení nezávis-
lých kandidátů Naše Lipno, záměrně sestave-
ného z mladých členů, kteří vnímají naší obec 
jako svůj domov v pozitivním slova smyslu. I 
když to nebylo úplně jednoduché, nakonec 
jsme se našli - Tomáš Macák, Jana Faturová, 
Libuše Krauskopfová, Roman Rozmánek, 
Josefína Kolářová a Michal Koutský.  Všem 
vám moc děkuji za aktivní účast, podněty 
k přemýšlení a za podporu. Samozřejmě tímto 
děkuji za podporu a hlasy také všem, kteří nás 
u voleb podpořili. S pokorou a zodpovědností 
přijímám úkol, který jako občan a zastupitel 
nyní mám. S radostí mohu říct, že mě to baví, 
i když to s některými členkami, a že nás tam 
není mnoho, nebývá někdy jednoduché. Záro-
veň přiznávám, že je to pro mne stále nové, 

učím se a pracuji na sobě.  

Okénko  
zastupitelů 

Věci veřejné 

Celkové rozpočtové příjmy obce za rok 2022 jsou oproti 
původním odhadům nakonec vyšší o téměř milion a půl. 

Přesná čísla k hospodaření obce za rok 

2022 nejsou ještě známa. Jisté je ale to, 

že celkový hospodářský výsledek obce za 

uplynulý rok, tedy rozdíl mezi rozpočto-

vými příjmy na jedné straně a rozpočto-

vými výdaji na straně druhé, bude o 

téměř milion a půl korun lepší, než se 

předpokládalo ještě koncem roku. Mohou 

za to daňové příjmy, jejichž konečná 

výše je každoročně známa až s jejich 

převodem ze strany státu na účet obce. 

Za více jak milionovým navýšením 

příjmové stránky obecního rozpočtu pro 

rok 2022 stojí jednak daň z nemovitých 

věcí, jejíž celková suma převýšila očeká-

vání obce o 780 tisíc Kč, a jednak daně z 

příjmů, jejichž souhrn byl nakonec, opro-

ti plánům, vyšší o 635 tisíc. Kč. Formál-

ně bylo o navýšení příjmové stránky 

obecního rozpočtu rozhodnuto na prvním 

letošním zasedání  zastupitelstva obce, 

kdy bylo schváleno rozpočtové opatření 

11/2022, jehož obsahem bylo zvýšení 

příslušných kapitol rozpočtu. ■ 

FINANCE ● Redakce 

V obci platí jediná výjimka ze zákazu rušení nočního kli-
du. Provozu restaurací a jiných podniků se však netýká. 

Dobou nočního klidu, primárně urče-

nou k pokojnému a nerušenému odpo-

činku a spánku, se podle platné právní 

úpravy, vtělené mj. do § 5 zákona č. 

251/2016 Sb., o některých přestupcích, 

rozumí doba mezi desátou hodinou ve-

černí a šestou hodinou ranní. V prů-

běhu takto vymezené doby se musí 

všichni zdržet jakýchkoliv činností a 

projevů, kterými by mohl být noční klid 

nějakým způsobem rušen. Za porušení 

stanoveného zákazu hrozí pokuta až do 

výše 10.000,-Kč. 

Podle zmiňovaného zákona je obec 

oprávněna formou obecně závazné vy-

hlášky výjimečně stanovit př ípady, 

při nichž je doba nočního klidu vyme-

zena kratší dobou anebo při nichž ne-

musí být doba nočního klidu dodržová-

na. Takovýto případ je v současné době 

pro území obce Lipno nad Vltavou vy-

mezen jeden jediný. Podle obecně zá-

vazné vyhlášky obce č. 3/2021 ze dne 

18.11.2021 nemusí být noční klid na 

území obce dodržován v noci z 31. pro-

since na 1. ledna z důvodů konání oslav 

příchodu nového roku. 

Jakékoliv spekulace a dohady, zda ten 

či onen podnik má či nemá od obce udě-

lenu výjimku pro noční klid, jsou tak 

zcela bezpředmětné, neboť žádná taková 

výjimka zkrátka neexistuje. Stanovení 

zavírací doby, za dodržování zásad pro 

noční klid, je tedy zcela na provozovate-

li konkrétního podniku. 

Závěrem nutno podotknout, že zastu-

piteli obce jsou již dlouhodobě zásadně 

zamítány všechny žádosti o povolení 

další výjimky, které jsou jim pravidelně 

adresovány především v souvislosti s 

různými akcemi pořádanými zejména v 

letních měsících. ■ 

VEŘEJNÝ POŘÁDEK ● Redakce 

Noční klid v obci platí pro všechny 

Ilustrační foto.                         Foto: Pixabay  
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Termíny nadcházejících zasedání zastupitelstva obce: 16. února a 2. března 2023 

 
 
 

na svém zasedání dne 22. prosince 2022 

z důvodu nepodání vůbec žádné nabídky odložilo prodej nově vymezeného 
pozemku parc. č. 131/82 (usnesení č. 263/2022) 

rozhodlo o minimální prodejní ceně za pozemek parc. č. 58/6 ve výši urče-
né znaleckým posudkem, tj. 11.500.000,-Kč (usnesení č. 264/2022) 

schválilo návrh na vyřazení nedokončených investic chodníku v lokalitě 
„RD Pod hřištěm“ a chodníku u čp. 15 (usnesení č. 265/2022) 

schválilo smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti inženýrských 
sítí pro akci „Výtlak II“ pod místní komunikací (usnesení č. 266/2022) 

schválilo poskytnutí dotace ve výši 20.000,- Kč pro Aqualung club - Klub 
sportovního potápění Frymburk na činnost v roce 2023 (usn. č. 2672022) 

schválilo pořádání 10. ročníku běžeckého závodu Vltava Run na území 
obce v termínu 13. a 14.5.2023 (usnesení č. 268/2022) 

schválilo finanční dar ve výši 2.000,-Kč pro Jihočeské centrum pro zdravot-
ně postižené a seniory, o.p.s. Český Krumlov (usnesení č. 269/2022) 

schválilo zrušení Svazku obcí Divoká voda Loučovice (usn. č. 2702022) 

schválilo podmínky rozdělení majetku Svazku obcí Divoká voda Loučovice 
(usnesení č. 271/2022) 

schválilo výši odměn neuvolněných členů zastupitelstva obce s účinností 
od 1.1.2023, a to v maximální výši stanovené nařízením vlády č. 318/2017 
Sb. a poskytování odměny starostovi jako souhrnné (usn. č. 272/2022) 

na svém zasedání dne 5. ledna 2023 

schválilo pronájem pozemků parc. č. 675/1, 675/2, 679/5 a 679/8 (vše 
lokalita Březovice) na dobu neurčitou za účelem údržby za nájemné ve výši  
1,-Kč za m2 a rok (usnesení č. 2/2023) 

schválilo Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene služeb-
nosti inženýrských sítí na pozemku parc. č. 402/3 (usnesení č. 3/2023) 

schválilo  poskytnutí finančního daru ve výši 5.000,- Kč ve prospěch nezis-
kové organizace Linka bezpečí z.s. (usnesení č. 4/2023) 

schválilo rozpočtové opatření č. 11/2022, kterým se navyšují rozpočtové 
příjmy obce o částku 1.491 tis. Kč (usnesení č. 5/2023) 

schválilo podání žádosti o dotaci Jihočeského kraje z krajského dotačního 
fondu na stavbu „Modernizace ČOV Lipno nad Vltavou“ (usn. č. 6/2023). 

Lipenští zastupitelé rozhodli o rekordní a dosud bezprecedentní minimální prodej-
ní ceně, za kterou je možné prodej pozemku ve vlastnictví obce uskutečnit. 

Úplatný převod nemovitého 

majetku z vlastnictví obce je 

regulován zákonem o obcích. 

Podle jeho § 39 je obec po-

vinna určit prodejní cenu 

zpravidla ve výši ceny v místě 

obvyklé s tím, že případná 

odchylka směrem dolu musí 

být řádně odůvodněna. Vý-

jimkou z tohoto pravidla jsou 

jen ceny regulované státem. 

Nejvíce diskutovanými nemo-

vitostmi, které obec prodává, 

jsou samozřejmě obecní po-

zemky. 

Na cenu konkrétního po-

zemku má vliv hned několik 

faktorů. Mezi hlavní kritéria, 

která konečnou prodejní cenu 

ovlivňují, patří samozřejmě 

jeho rozloha, poloha v rámci 

obecního katastru a jeho kul-

tura (pole, louka, les apod.). 

Klíčovou vlastností prodáva-

ného pozemku, která se proje-

vuje do výše prodejní ceny, je 

pak jednoznačně tzv. zastavi-

telnost, neboť pozemky, na 

kterých platný územní plán a 

z něj vycházející regulativy 

umožňují výstavbu, bývají  

těmi nejhodnotnějšími. Zcela 

logicky by se tak dalo očeká-

vat, že pozemky, které se sice 

nacházejí v centru obce, ale 

které není možné zastavět a 

význam mají toliko pro vlast-

níka některého ze sousedních 

pozemků,  se svojí cenou bu-

dou pohybovat v mezích ceny 

tzv. zbytkové plochy. 

Velkým překvapením tak 

pro zástupce obce byla cena 

určená znaleckým posudkem u 

pozemku parc. č. 58/6, který je 

díky vyčerpání zastavitelnosti 

celého bloku dle platného 

územního plánu v současné 

době pozemkem nezastavitel-

ným. Cena obvyklá tohoto 

pozemku, jehož celková plo-

cha jen nepatrně přesahuje 2 

tis. m2, totiž byla znalci určena 

na 11,5 milionu Kč, což zna-

mená, že hodnota jednoho 

metru čtverečního dosahuje 

částky bezmála 5,5 tisíce Kč. 

Lipenským zastupitelům 

tedy nezbylo nic jiného, než k 

žádosti o jeho odprodej roz-

hodnout, že minimální prodej-

ní cena tohoto pozemku bude 

právě ta „posudková“. Je sa-

mozřejmě otázkou, zda je za 

takovouto cenu uvedený poze-

mek vůbec prodejný.  ■ 

Dokáže někdo odhadnout, kam až 
půjdou ceny obecních pozemků? 

ZASTUPITESTVO OBCE ... VÝPIS Z USNESENÍ 

TÉMA ● Redakce 

Pozemek parc. č. 58/6 v centru obce, oceněný znalcem na více 

než 11 mil. Kč, na fotoortokatastrální mapě.       Zdroj: © ČÚZK  



 

Stránka 6 Lipenský zpravodaj Únor 2023 

Rychlé  
zprávy 

Obec neplánuje  
více omezovat 
průjezd obcí 
Zastupitelé obce odmítli zabývat 

se otázkou dalšího, dodatečné-

ho omezování průjezdní rychlos-

ti v rezidenční zóně lipenského 

sídliště umístěním zpomalova-

cích pasů na vozovku. Rozhodli 

tak při řešení žádosti o umístění 

tohoto dopravního zařízení na 

místní komunikaci mezi domem 

čp. 51 a domy s pečovatelskou 

službou v prosinci 2022. Umís-

ťovaní dodatečných prahů v 

zóně s maximální rychlostí 30 

km/h v místech s prakticky nulo-

vým provozem skutečně nemá 

žádný význam a jde zcela proti 

smyslu užití tohoto dopravního 

zařízení ve smyslu bezpečnosti 

silničního provozu. 

Potrubí pro za-
sněžování po-
vede pod místní 
komunikací 
Potrubí vodovodního výtlaku II. 

okruhu pro zasněžování lipen-

ského skiareálu na trase od 

Mariny po parkoviště u lanové 

dráhy Lipenská bude uloženo 

pod vozovku místní komunikace 

na stejné trase k ostatním inže-

nýrským sítím, které se již pod 

touto komunikací nacházejí. 

Rozhodli o tom lipenští zastupi-

telé při schvalování žádosti o 

uzavření smlouvy o smlouvě 

budoucí o zřízení služebnosti 

inženýrské sítě, kterou obci 

zaslala společnost Conduco a.s. 

Zdrojem vody pro systém zasně-

žování má být v tomto případě 

opět lipenská přehradní nádrž. 

Voda v Lipně nad Vltavou 

zdražila od ledna 2023 o 7,04 

Kč, tedy o 8% oproti ceně, 

která platila pro rok 2022. To 

znamená, že nově zaplatí od-

běratelé vody za kubický metr 

vody 94,43 Kč včetně DPH. 

V této ceně je zahrnuto jak 

vodné, tak i stočné.  

Průměrný dopad tohoto 

zdražení na jednoho odběrate-

le při průměrné denní spotře-

bě 90 litrů vody představuje 

devatenáct korun za měsíc. 

Pokud se podíváme na médii 

prezentovanou míru inflace a 

pokud srovnáme navýšení 

ceny vody například s růstem 

cen potravin anebo se skoko-

vým růstem cen energií, je 

navýšení cen vodného a stoč-

ného pro rok 2023 skutečně 

minimální. 

Jak vyplývá z kalkulace 

předložené společností Čevak 

a.s., která byla předmětem 

jednání obecního zastupitel-

stva, jednou z položek, která 

se svým zvýšením nejvíce 

promítla do celkového ná-

růstu ceny vody, jsou ostatní 

externí provozní náklady ve 

složce stočného. U této polož-

ky je totiž kalkulovaná výše 

pro rok 2023 o více než půl 

milionu vyšší oproti roku 

2022. 

Jak vysvětloval zastupitelům 

starosta, obeznámený podrob-

ně s předloženou kalkulací, 

musel provozovatel vodovodní 

a kanalizační sítě nově navíc 

zakalkulovat ekologickou li-

kvidaci kalů z čistírny odpad-

ních vod, což odpovídá právě 

zmiňovanému půlmilionové 

navýšení. Ještě v roce 2022 

přitom odebírala kaly z lipen-

ské čistírny bezplatně žížalí 

farma u Velešína, která však 

ukončila svoji činnost a kaly je 

tak nutné likvidovat jinak. ■ 

Od 1. ledna 2023 platí pro odběratele vody z veřejného řadu 
nové ceny schválené zastupitelstvem již na podzim 2022. 

Za zvýšením cen vodného a stoč-
ného pro rok 2023 stojí také žížaly 

Přístup loučovických zastu-

pitelů měl být přitom také 

jedním z hlavních důvodů, 

proč projekt splavnění uvízl 

na mrtvém bodě, který nako-

nec vedl až ke zrušení svazku 

jako takového. „Ač projekt 

Divoká voda vznikl z iniciati-

vy Loučovic, které hledají 

témata pro svůj budoucí vývoj 

poté, co v obci zanikl veškerý 

průmysl, hlavním důvodem 

byl nejednotný postoj loučo-

vického zastupitelstva“, oko-

mentoval důvody zániku 

svazku obou obcí lipenský 

starosta Zdeněk Zídek. 

Projekt splavnění řeky pod 

lipenskou hrází byl přitom 

vnímán jako velice perspek-

tivní, a ze strany lipenských 

zastupitelů je takto vnímám i 

nadále. „Projekt Divoká voda 

má velký ekonomický a soci-

ální potenciál, kdy je schopen 

vytvořit cca 50 nových pra-

covních míst a generovat roč-

ní příjem do veřejných roz-

počtů až 200 mil. Kč. Navíc 

by jim vznikla sportovní a 

turistická aktivita světového 

>> Svazek obcí Divoká voda ... 
Pokračování ze strany 1. 

 

Zrušení svazku potvrdilo 

formálně také lipenské zastu-

pitelstvo na svém posledním 

loňském zasedání, když pro 

hlasovalo všech šest přítom-

ných zastupitelů. Součástí 

rozhodnutí bylo také schvále-

ní návrhu na vypořádání likvi-

dačního zůstatku svazku. Pod-

le schváleného návrhu by po 

jeho zániku měla na lipenskou 

obec přejít polovina zůstatku 

peněz na bankovním účtu a 

projektová dokumentace do-

pravního terminálu v účetní 

hodnotě 385 tisíc Kč. 

Nutno zmínit, že návrh na 

zrušení společného svazku, 

vznesený ze strany lipenské 

obce, nelze vůbec považovat 

za náhlý a neočekávaný. O 

smysluplnosti jeho dalšího 

fungování se totiž mezi lipen-

skými zastupiteli diskutovalo 

již delší dobu, a to především 

v souvislosti se zjevným ne-

zájmem loučovických zastu-

pitelů o řešení pravidelných 

provozních otázek svazku.  

fomátu“, podává výčet výhod 

lipenský starosta. „Jelikož 

téměř celý projekt leží na úze-

mí Loučovic, musí zde mít 

hlavní slovo a iniciativu loučo-

vičtí“, upřesňuje pak důvody 

toho, proč je nutné vnímat 

loučovickou obec jako subjekt, 

na jehož bedrech by měla čin-

nost spočívající v prosazení 

celého projektu splavnění spo-

čívat v první řadě. 

Prosincová rozhodnutí smě-

řující k zániku společného 

svazku obou obcí rozhodně 

neznamenají, že by lipenská 

obec celý projekt, ve kterém 

spatřuje shora uvedené příno-

sy,  hodila definitivně tzv. přes 

palubu. Pro případ, že by byl v 

budoucnu projekt splavnění 

aktuálním tématem, jsou lipen-

ští představitelé připraveni na 

dosavadní oficiální spolupráci 

na úrovni obou obcí navázat, 

resp. ji obnovit. „Případné 

spolupráci v budoucnu se jistě 

bránit nebudeme“, uzavřel 

svůj komentář k celé záležitos-

ti lipenský starosta Zdeněk 

Zídek. ■ 

BYDLENÍ ● Redakce 
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také počítačová učebna. Nově 

v ní může pracovat až 16 žáků 

najednou. Nová přístavba 

celkově zlepšila naše pracov-

ní podmínky. I děti si užívají 

větších prostor a v nových 

třídách jsou jako doma“, do-

plňuje pak ředitelka výčet 

dalších vylepšení v lipenské 

škole v závěru dopisu. ■  

Necelý půlrok provozu nově zřízených prostorů lipenské základní školy ukazuje, jak 
moc důležitá tato investiční akce pro lipenské byla a co všechno s sebou přinesla. 

„Zaměstnanci Základní 

školy a Mateřské školy Lipno 

nad Vltavou děkují touto ces-

tou vedení obce Lipno nad 

Vltavou a jejím zastupitelům, 

kteří významně podpořili a 

umožnili přístavbu nového 

školního patra“, stojí v úvodu 

děkovného dopisu, který za-

slala ředitelka lipenské školy 

Mgr. Marika Rynešová do 

redakce se žádostí o jeho zve-

řejnění.  

„Tímto stavebním počinem 

se podařilo navýšit školní 

prostory o jednu stálou školní 

třídu a došlo ke zvětšení pro-

storu chodby pro žáky o pře-

stávkách. Družina byla rozší-

řena na dvě stálá oddělení. 

Třídy MŠ se také rozrostly na 

dvě celodenní“, píše se dále v 

dopise ve vztahu k prostorám 

školy, které díky úpravě nově 

vznikly a slouží svému účelu. 

„Díky podpoře obce bylo 

možné zlepšit vybavení tříd. 

Nakoupeny byly nejen klasic-

ké školní tabule, ale i moderní 

interaktivní tabule, na kterých 

děti denně pracují a využívají 

je k výuce. Ve všech třídách 

jsou položeny nové koberce a 

částečně byl doplněn i chybě-

jící nábytek. Zvětšena byla  

Učitelé i žáci si nově zřízené pro-
story školy chválí a děkují za ně 

Informace z 
ředitelny 

Jarní prázdniny 
základní školy 
Jarní prázdniny žáků zá-

kladní školy proběhnou v 

termínu 

6. - 12. března 2023  

* * * 

Podrobné informace o čin-

nosti lipenské školy najdete 

na webových stránkách 

www.skolalipno.cz 

 

Nástavba na lipenské škole, dokončená v září 2022, se stala 

jednou z nových dominant lipenského sídliště.                Foto: rz 

Škola a školka 

I přes nepřízeň počasí si děti z lipenské základní školy letošní 

lyžařský výcvik náramně užily.                        Foto: archiv ZŠ a MŠ 

I přes nepřízeň počasí, která 

k nelibosti milovníků lyžová-

ní provázela počátek letošní-

ho roku, proběhl lyžařský a 

snowboardový výcvik dětí z 

lipenské základní školy přes-

ně podle plánu. Přes 40 dětí 

všech pěti ročníků si tak moh-

lo v termínu od 3. do 6. ledna 

vyzkoušet v lipenském skiare-

álu své lyžařské a snowboar-

dové dovednosti pod dohle-

dem zkušených instruktorů 

společnosti Lipno Servis 

s.r.o., která se již tradičně na 

realizaci školního výcviku 

podílela. 

Zkrátka nepřišly ani děti 

předškolního věku. Pro obě 

dvě oddělení lipenské mateř-

ské školy byla totiž obdobná 

akce v lipenském skiareálu 

naplánována na konec ledna 

(24. až 27. ledna). ■ 

Děti z lipenské školy absolvovaly pláno-
vaný zimní výcvik v lipenském skiareálu. 

Školní lyžařský a snowboardový výcvik 

PODĚKOVÁNÍ ● Redakce 

TĚLOCVIK ● Redakce 

https://www.skolalipno.cz/
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Život v obci 

Rychlé  
zprávy 

Počet obyvatel 
výrazně vzrostl 
Jak vyplývá ze souhrnných sta-

tistických dat ohlašovny obecní-

ho úřadu, počet obyvatel obce 

se meziročně poměrně výrazně 

zvýšil. Oproti celkovému počtu 

690 osob s trvalým pobytem na 

území obce kde dni 31.12.2021, 

ke stejnému dni roku 2022 bylo 

v obci hlášeno k trvalému pobytu 

780 osob. Změna souvisí s ná-

růstem trvale hlášených cizinců. 

Chodník v loka-
litě Pod hřištěm 
nebude 
Původně plánovaný chodník, 

který měl lemovat cestu kolem 

penzionu U Lípy směrem k Villa 

Parku v lipenské rezidenční 

lokalitě Pod Hřištěm, se realizo-

vat nebude. Neumožňují to tech-

nické parametry (šířka) veřejné-

ho prostranství. Dostatečnou 

ochranou pro chodce by tak 

mělo být stávající omezení rych-

losti, které je zde zónově stano-

veno na maximálně 30 km/hod. 

 

Se souhlasem obce se zde 

scházejí především matky na 

rodičovské dovolené v dopro-

vodu svých ratolestí, aby si 

navzájem vyměnily své zku-

šenosti, nápady anebo aby jen 

tak společně nezávazně 

„poklábosily“. Nejde přitom o 

žádnou oficiální podobu 

sdružování občanů tak, jak je 

to typické například pro spol-

ky nebo obdobné organizace. 

Jak říká jedna z iniciátorek 

celého projektu Vendula Ma-

cáková, hlavním důvodem pro 

iniciování jakéhosi „klubu 

matek s dětmi“ byla potřeba 

společného setkávání a vytvá-

ření podmínek pro společnou 

zábavu vlastních dětí v obdo-

bí, kdy pro obdobné aktivity 

nejsou venku příliš vhodné 

podmínky; tedy především v 

průběhu zimních měsíců.  O 

společné aktivity je přitom 

mezi lipenskými matkami 

poměrně značný zájem. Podle 

slov Venduly Macákové je 

jich již asi deset. 

Matky s dětmi se prozatím 

v lipenském Obecním domě 

scházejí každou středu od 

16:00 hodin. Společenskou 

místnost přitom využívají v 

naprosto stejném režimu, jako 

všechny ostatní organizace a 

spolky, pro které je tato míst-

nost primárně určena. To zna-

mená, že zde nemají žádné 

stálé zázemí ani vybavení, a 

při organizování své činnosti 

jsou závislé na volných termí-

nech, které jsou určovány 

především samotnou lipen-

skou obcí. 

S omezením, které s sebou 

režim užívání společenské 

místnosti v lipenském Obec-

ním domě přináší, jsou iniciá-

torky samozřejmě dobře se-

známeny a jsou připraveny se 

mu zcela podřídit. S tímto 

také do celého projektu šly. 

Jejich jediným plánem na 

přizpůsobení prostorů je do-

vybavit místnost kobercem, 

na kterém by si mohly jejich 

děti hrát, a který by se v době 

jejich nepřítomnosti mohl 

jednoduše sbalit. V tomto 

směru přitom plánují vystačit 

si s „vlastními zdroji“, o něja-

ké žádosti o finanční výpo-

moc prozatím neuvažují. 

„Klub“ je primárně určen 

pro matky s dětmi předškolní-

ho věku, pro které se na každý 

týden snaží, kromě klasické 

zábavy, jako jsou deskové hry 

nebo kreslení, vymyslet i něja-

ké „tvoření“. Jak nás ale upo-

zornila Vendula Macáková, 

určitě nemají v úmyslu působit 

jako náhrada za školku nebo 

podobnou instituci. Celý pro-

jekt určitě nebude postavený 

na tom, že by tam někdo na 

vymezený čas „umístil“ své 

dítě, byť by svým věkem od-

povídalo jejich představám. ■ 

Začal fungovat na přelomu roku v prostorách společenské 
místnosti Obecního domu na lipenském sídlišti.  

Maminky mají svůj „klub“ 

VOLNÝ ČAS ● Redakce 

Lipenské děti si společnou zábavu , připravenou jim v prosto-

rách Obecního domu, dostatečně užívají.        Foto: V. M acáková 
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Kronika obce bude k dispozici 
na webových stránkách obce 
Původní, ručně psané kroniky obce budou co nevidět nově dostupné také na we-
bových stránkách obce. Rozhodli o tom lipenští zastupitelé na podnět kronikářky.  

Kronika obce Lipno nad 

Vltavou je vedena od roku 

1961, přičemž až do roku 

2016 byla vedena jako ručně 

psaná kniha. V jejím vedení 

se vystřídalo hned několik 

kronikářů a kronikářek. Po-

sledním, kdo vedl obecní kro-

niku ještě v písemné podobě, 

byla Vítězslava Neubauerová, 

dlouholetá učitelka a ředitelka 

místní školy, knihovnice a 

aktivistka sboru pro občanské 

záležitosti (SPOZ). 

Vedení kroniky po ní v roce 

2019 převzala Eva Zbínová. 

Z jejího podnětu je obecní 

kronika, počínaje ročním zá-

pisem pro rok 2017, vedena 

v elektronické podobě. Tedy 

literou zákona o obecních 

kronikách „v elektronické 

podobě s následným tiskem 

číslovaných listů po uzavření 

každého kalendářního roku na 

trvanlivém papíře určeném 

pro dokumenty, které se zajis-

tí vazbou“. 

Samotné vedení kroniky ve 

formě, která reflektuje to, že 

se nacházíme v 21. století, 

však ještě neznamená, že by 

roční zápisy do kroniky obce 

byly v elektronické podobě 

také běžně dostupné.  „Pokud 

by někdo chtěl do zápisů za 

roky 2017 a mladší nahléd-

nout, bude mu samozřejmě 

předložena právě ona zmiňo-

vaná vytištěná verze svázaná 

do svazku“, vysvětluje stav 

věci současná kronikářka Eva 

Zbínová. Tento stav se však 

co nevidět změní. Rozhodli o 

tom v prosinci zastupitelé 

obce, když schválili návrh 

usnesení iniciovaný opět no-

vou lipenskou kronikářkou. 

Z usnesení zastupitelů obce 

je zřejmé, že hlavním účelem 

tohoto kroku je zajištění vyšší 

informovanosti veřejnosti o 

dění v obci, v tomto případě 

tedy o dění minulém. Kromě 

zpřístupnění zápisů provede-

ných již v nové formě, jejichž 

převod do digitální podoby 

není ani nutný, neboť takto 

jsou tyto zápisy fakticky tvo-

řeny, by měly být postupně 

zveřejňovány i tzv. digitální 

(či elektronické) obrazy zápi-

sů z let předchozích, jak se 

odborně říká naskenovaným 

stránkám. 

Lipenská obec přitom v 

tomto směru není vůbec žád-

ným průkopníkem, neboť 

obdobným způsobem jsou již 

nějakou dobu zpřístupněny 

například zápisy do obecní 

kroniky sousedního Frymbur-

ka, který má navíc touto ces-

tou zpřístupněný také přepis 

předválečné, německy psané 

kroniky. 

Obecní kronika v digitální 

podobě by měla být dostupná 

na webových stránkách obce, 

kam budou postupně vkládány 

jednotlivé soubory, tříděné 

podle knih a let, k nahlédnutí a 

případnému stažení. Dá se 

přitom očekávat, že první 

„obrazy“ se zde objeví již v 

první polovině roku 2023. 

„Zpřístupnění všech čtyř 

původních, ručně psaných 

knih obecní kroniky, určitě 

neproběhne hned, nějaký čas 

to určitě zabere. Kromě samot-

ného nasnímání do čitelné 

podoby, které není zas až tak 

náročné, je totiž nutné zápisy 

projít a upravit tak, aby odpo-

vídaly požadavkům platné 

legislativy, zejména té na úse-

ku ochrany osobních údajů. 

Jinými slovy, musí z nich být 

především odstraněny osobní 

údaje, k jejichž zveřejnění 

nemá obec od dotčených osob 

souhlas tak, aby byly splněny 

povinnosti, vyplývajícím pře-

devším z tzv. GDPR“, vysvět-

luje kronikářka. ■ 

KRONIKA ● Redakce 

Dnes tvoří Obecní dům (dům čp. 37), ve kterém se kromě společenské místnosti, knihovny a pošty nachází také prodejna potra-
vin, jednu z dominant lipenského sídliště. Také před rekonstrukcí sloužil obecní dům jako místo, kde bylo možné nakoupit. Před 
výstavbou nového obchodního střediska zde byla počátkem 60. let minulého století prodejna smíšeného zboží (foto vlevo), po 
Sametové revoluci potom hned několik drobných provozoven obdobného typu (např. cukrárna nebo prodejna smíšeného zboží). 
Jak vypadal lipenský obecní dům v minulosti můžete vidět na fotografiích, které nám poskytl Jan Papaj, jenž je autorem té novější 
z roku 2010 (vpravo). Fotografii z 60. let (vlevo) potom pořídil Vláďa Hrubý v průběhu vojenské služby coby příslušník PS. 
Pamatujete ještě, jak obecní dům v minulosti vypadal? Máte k němu nějaké vzpomínky? Podělte se o ně a napište nám. 

Byl jednou jeden dům ... OBRAZEM 
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Kultura, sport, společnost, ... 

Rychlé  
zprávy 

Reality show 
České televize 
byla odložena 
Akce S ČT Sport na vrchol, pů-

vodně naplánovaná na  13. a 14. 

ledna, byla z důvodu špatných 

sněhových podmínek odložena. 

Zcela zrušeny pak byly další 

akce, které měly v průběhu led-

na proběhnout v lipenském ski-

areálu, např. oblíbený Den s 

handicapem pořádaný z iniciati-

vy lipenské Zuzany Kolářové 

Na náměstí byl 
otevřen nový 
hudební klub 
Začal fungovat koncem roku 

2022 v parteru domu čp. 121, 

který stojí ve spodní řadě domů 

na lipenském náměstí. Za jeho 

otevřením stojí Jeroen Smit, 

kterého si většina z místních 

vybaví v souvislosti s obdobným 

podnikem, který v minulosti pro-

vozoval v objektu domu čp. 5 

(bývalá Lipenka). 

Lipenský Scuk 
pokračuje i v 
novém roce 
Oblíbený on-line systém společ-

ných nákupů farmářských výrob-

ků a produktů prostřednictvím 

webového rozhraní z názvem 

Scuk má k dispozici své odběro-

vé místo v obci i v pro rok 2023. 

Má jej ve své režii Olga Mako-

vecká a v systému objednané 

produkty je možné odebírat 

každou středu v Rezidence Club 

Canada. 

Jaký bude letošní obecní ples? 

„Jelikož se začínají množit 

dotazy ohledně letošního 

obecního plesu, mohu prozra-

dit pár informací. Ples najisto 

bude“, ujistila nás hned v 

úvodu jedna z  hlavních orga-

nizátorek Lucie Bravencová. 

“Oproti všem předešlým roč-

níkům, letos poprvé se však 

bude ples konat v netradičním 

termínu, tedy v sobotu, a to 1. 

dubna“, dodala hned vzápětí. 

„Současně můžeme s rados-

tí oznámit, že moderování 

plesu se zhostí, stejně jako v 

letech předešlých, „novácký“ 

moderátor Martin Čermák. 

Jeho účast nebyla sice zpočát-

ku příprav plesu příliš jistá. 

Musel si totiž zařídit zástup 

na večerní moderování tele-

vizních novin, což se mu po 

dlouhém jednání nakonec 

podařilo. Tanečně by potom 

měli ples zahájit Martin Prágr 

se svojí partnerkou Denisou 

Za nejbližšími běžeckými 

tratěmi, vhodnými jak pro 

klasický způsob běhu, tak pro 

bruslení, přitom není nutné 

přesouvat se ani příliš daleko. 

Nástupní místo přímo v obci 

totiž nabízí běžkařské tratě v 

rámci Bílé stopy Frymburk - 

Lipno, které jsou za vhod-

ných sněhových podmínek 

upravovány bežkaři z nedale-

kého Frymburka. 

Nástup na běžkařský areál, 

nabízející až 43 km tratí ve-

doucích částečně po zalesně-

ném hřebenu mezi Lipnem 

nad  Vltavou a Frymburkem, 

částečně po loukách a pastvi-

nách nad Frymburkem v okolí 

Svatoniny Lhoty a při přízni-

vém počasí také po zamrzlém 

lipenském jezeře, je situován 

do prostoru parkoviště nad 

fotbalovým hřištěm u nástup-

ní stanice lanovky Lipenská.  

Více než 26 km strojově 

upravených běžkařských ok-

ruhů různé délky a převýšení 

pak nabízejí pro vyznavače 

bílé stopy správci tratí v okolí 

Pasečné. Stopy udržované 

převážně v okolí samotné 

Pasečné, kde se také nachází 

jedno z doporučovaných ná-

stupních míst, jsou přitom 

svým Hraničním okruhem 

napojeny na TraumArenu St. 

Stefan - Afiesl a dalších 25 

km běžeckých tratí na rakous-

ké straně státní hranice.  

Tato příhraniční spolupráce 

tak přináší celkově více než 51 

km tratí vhodných pro všechny 

věkové kategorie a výkonnost-

ní třídy rekreačních i výkon-

nostních běžkařů. 

Z důvodů ne příliš typického 

průběhu letošní zimy spojené-

ho s nedostatkem sněhu je 

vhodné sledovat webové strán-

ky provozovatelů obou areálů, 

na kterých jsou zveřejněny 

aktuální sněhové podmínky. ■ 

Zimní sportovní vyžití nenabízejí pouze sjezdovky lipenského 
skiareálu. V okolí obce se nachází také plno běžeckých tratí. 

Kam za bílou stopou? 

Galandžárovou. Pozvání na 

letošní ples přijali, a na plese 

by měli zatančit také herečka 

Anna Polívková se svým ta-

nečním partnerem Michalem 

Kurtišem“, popisuje dále ně-

které detaily z chystaného pro-

gramu plesu. 

„Kdyby chtěl kdokoli a jak-

koli přispět do plesové tombo-

ly, budeme všichni moc rádi“, 

uzavřela své krátké resumé k 

obecnímu plesu. Prodej lístků 

by měl začít 1. března. ■ 

Podařilo se nám zjistit pár informací k chystanému obecnímu 
plesu, který se uskuteční netradičně první dubnovou sobotu. 

BĚŽKY ● Redakce 

KULTURA ● Redakce 

Strojní úprava běžeckých stop v blízkosti česko-rakouských 

hranic v okolí Pasečné.                                      Foto: K . Sušanková 
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Oddíl Modré rybičky nejsou jen 
dračí lodě. Funguje celoročně 

Co je hlavní náplní činnosti Oddílu Modré rybičky je všem asi celkem jasné. Co ale 
dělají jeho členové v době, kdy jim v pobytu na lipenském jezeře brání příroda? 

Od jara do podzimu může-

me mladé lipenské draky a 

dračice vídat dvakrát týdně v 

prostoru kobylnické loděnice 

při trénincích na hladině li-

penského jezera. Jejich moti-

vace je naprosto jasná. Ukázat 

se v tom nejlepším světle při 

závodech, kterých se pravi-

delně zúčastňují.  

Mezi tradiční závodní klání, 

na kterých je možné je vídat, 

patří závody v Třeboni, Čes-

kých Budějovicích, na hlu-

bockém Purkarci, v Českém 

Krumlově při vodáckém ma-

ratonu a v Račicích při mis-

trovství ČR. Pomyslným vr-

cholem jejich sezóny potom 

bývá domácí mistrovství li-

penského jezera, jak se také 

někdy označují závody Lipno 

Dragon Boats Race, pořádané 

na přelomu jara a léta. 

Činnost dračího oddílu ale 

není omezena jen na ta obdo-

bí roku, která jsou přívětivá 

pro pobyt na vodách českých 

řek, rybníků a vodních nádrží. 

O lipenském, primárně 

„vodním“ mládežnickém 

spolku je všeobecně známo, 

že funguje celoročně. Čemu 

přesně se tedy jeho členové 

věnují v době, která není je-

jich hlavní činnosti z hlediska 

počasí příliš nakloněna? 

„V zimě s dětmi chodíme 

do bazénu nebo na lyže. Řídí-

me se podle počasí“, popsala 

nám základní náplň činnosti 

oddílu v průběhu zimní vo-

dácké přestávky jeho předsed-

kyně Jitka Šefránková. „Od 

září do poloviny prosince 

jsme většinou v bazénu. 

Jakmile na Lipně začne zimní 

lyžařská sezóna, jde se na 

lyže“, upřesňuje pak v 

hrubých rysech termíny, ve 

kterých se její oddíl v průbě-

hu roku účastní nevodáckých 

aktivit. 

K zabezpečení zimní čin-

nosti spolek již dlouhodobě 

využívá podpory, které se mu 

dostává ze strany provozova-

tele lipenského Aquaworldu a 

lyžařského areálu, spočívající 

v bezplatném využívání slu-

žeb těchto sportovních zaříze-

ní na území obce. „Byla nám 

nabídnuta služba od společ-

nosti Lipensko s.r.o., že mů-

žeme jedenkrát týdně využí-

vat bazén nebo večerní lyžo-

vání zdarma“, popsala Jitka 

Šefránková konkrétní nabíd-

ku, která se jim dostala pro 

zimní sezónu 2022/2023. 

Podle informací z webo-

vých stránek jsou pobyty v 

bazénu a na lyžích pojímány 

jako součást tréninkové pří-

pravy oddílu. „Chceme, aby 

se děti naučily rozumně vypl-

nit volný čas, zlepšily si kon-

dici a naučily se samostatnos-

ti. Zimní příprava nám pomá-

há získat všeobecnou kondici 

pro letní pádlovací sezónu“, 

uzavřela pak svůj komentář k 

zimnímu období předsedkyně 

oddílu. ■ 

▲ I při závodních zájezdech v době vodácké sezóny se najde čas 

na společný výlet nebo jinou nesoutěžní aktivitu.  

▼ Zimní čas tráví oddíl převážně ve vodách Aquaworldu, nebo 

ve skiareálu Lipno.              Foto: 2x archiv Oddíl M odré rybičky  

„V zimě s dětmi 

chodíme do bazénu 

nebo na lyže. Řídíme 

se podle počasí.“ 

„Chceme, aby se děti 

naučily vyplnit volný 

čas, zlepšily si 

kondici a naučily 

samostatnosti.“ 

DRAČÍ LODĚ ● Redakce 
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So 4.2. 18:00 Zmizelá Šumava Emila Kintzla. 

Vzpomínka na Emila Kintzla, autora knih Zmizelá Šumava, a 

křest knihy S Emilem pěšky. Kongresový sál Hotelu Element. 

 

Pá 10.2. 10:00-14:00 Bezpečně na sjezdovce 

s Policií České republiky. 

Preventivní akce Policie ČR s naučnými hrami a soutěžemi, 

při nichž bude možné osvojit si bezpečné chování na lyžích. 

 

St, Čt 1.2. - 16.3 Seidlův zimní fotokoutek. 

Pravidelné středeční a čtvrteční pořizování památečních retro 

fotografií v prostorách Hotelu Element. Nutné se objednat. 

 

So 25.2. 13:00-16:00 Karneval s lišákem 

Foxem. 

Bohatý zábavný program v doprovodu lišáka Foxe připravený 

pro děti na odpoledne ve Foxparku lipenského skiareálu. 

 

So 4.3. 09:00-17:00 Den s handicapem. 

První organizovaný sportovní den pro handicapované osoby 

v lipenském skiareálu. Veškeré aktivity jsou ZDARMA. 

 

So 4.3. 11:00 Lipenský masopust. 

Tradiční průvod masopustních masek ulicemi obce se 

startem na prostranství před budovou obecního úřadu. 

 

So 4.3. 20:00 Masopustní taneční zábava. 

Večerní zakončení masopustního dne v kobylnické restauraci 

Loděnice Lipno s taneční zábavou. Vstup ZDARMA. 

 

* * * 

 

Pro aktuální informace k akcím plánovaným se skiareálu 

sledujte webové stránky www.lipno.info. 

 

Připravuje se ... 

1.4. Ples Obce Lipno nad Vltavou. Obecní ples v 

Kongresovém sále Hotelu Element. 

SPORTOVNÍ A KULTURNÍ 
INFORMAČNÍ SERVIS  

ÚNOR / BŘEZEN 2023 

INZERCE 

AUTOTERAPIE DECHEM  
cvičební program podle  

PhDr. Feng-yűn Song CSc. 
 

Místo konání: Rezidence Club Canada,  
Lipno nad Vltavou čp. 25 

Lektorka: Olga A. Cháb Makovecká 
Registrace: olivamakova@gmail.com,  

nebo na tel. +420 777 299 501 
V únoru každou středu od 17 do 18 hodin. 

Více informací na www.svobodnytanec.cz 

 

REDAKČNÍ SDĚLENÍ 

   Oznamujeme všem případným zájemcům o inzerci na stránkách Li-

penského zpravodaje, že až do přijetí závazných pravidel vydavatele je 

ke zveřejnění přijímána pouze bezplatná inzerce, která má povahu 1) 

nabídky volných pracovních míst s místem výkonu v obci, 2) pozvánky 

na kulturní, sportovní, společenskou nebo obdobnou akci konanou na 

území obce a 3) soukromého oznámení do tzv. společenské kroniky. 

Novinky v tomto směru doporučujeme sledovat na webových stránkách 

obce v sekci Zpravodaj. O změnách Vás samozřejmě budeme informo-

vat také v nejbližším možném vydání Lipenského zpravodaje.  

Vaše redakce 

mailto:olivamakova@gmail.com

